
Protokół Nr 10/2018 
z  posiedzenia Komisji  Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych 

Rady Miejskiej Białogardu 
w dniu 6 listopada 2018 r. 

 
Obecni wg załączonej listy. 
Miejsce posiedzenia: Biuro Rady Miejskiej. 
 
Porządek posiedzenia:  
1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przedstawienie ogólnych założeń do projektu uchwały budżetowej na rok 2019. 
3. Sprawy różne. 
4. Zamknięcie posiedzenia.  

 
Ad 1. Otwarcie posiedzenia.  
  Posiedzenie o godz. 1404„otworzył i prowadził” M. Kopczyński Przewodniczący 
Komisji Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych Rady Miejskiej Białogardu.  
  Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr 9/2018 
z posiedzenia komisji w dniu 9 października 2018 r.   
  Komisja przyjęła protokół Nr 9/2018 z posiedzenia w dniu 9 października 2018 r., 
głosując:  za- 5 (jednogłośnie).   
 
Ad 2. Przedstawienie ogólnych założeń do projektu uchwały budżetowej na rok 2019. 
 
  I. Kubiak Skarbnik Miasta – poinformowała, że budżet nie jest jeszcze gotowy jako 
dokument i Rada otrzyma projekt budżetu 15 listopada.  
  Główne założenia do budżetu to przede wszystkim kontynuacja inwestycji 
zaplanowanych w wieloletniej prognozie finansowej. Inwestycje które były rozpoczęte i były 
zaplanowane będą znajdowały się w tym projekcie. 
  Ogólnie dochody bieżące wzrosną i będą wynosiły 97.700.000  zł. W porównaniu z 
rokiem 2018 na początku budżetu była to kwota 93.439.000 zł. Następuje  duży wzrost 
dochodów, który jest spowodowany tym, ze dostaliśmy udziały w podatku dochodów od osób 
fizycznych. Z informacji Ministerstwa Finansów wynika, że te dochody będą wyższe 
2.400.000 zł. To jest dobry znak dla Miasta Białogard, w związku tym, że  to jest 
odzwierciedlenie pracy ludzi, bo tej procentowy udział w ich podatku.  
  Otrzymamy wyższe subwencje i łącznie spodziewamy się kwoty 4.400.000 zł wyższe 
jeżeli chodzi o dochody bieżące. 
  W podatku od nieruchomości także będzie wyższy poziom o koło 1.000.000 zł. 
Łącznie podatek od nieruchomości od osób fizycznych i od osób prawnych  z tytułu 
zwiększonych powierzchni plan zwiększy się o 1.000.000 zł w stosunku do roku 2018. 
  Pozostałe dochody bieżące nie zmieniają się znacznie. 
  W dochodach majątkowych w związku z realizacją inwestycji unijnych wpisane są 
także procentowo udziały tych dochodów unijnych w stosunku do inwestycji ścieżek 
rowerowych i planujemy dochody w wysokości 2.238.000 zł, na Park im. Leona 
Mroczkiewicza  340.000 zł i na część wydatków związanych z realizacja inwestycji Zaułek 
Drzewny 34.000 zł. 
 W wydatkach bieżących także kontynuujemy projekt „Nowoczesna Szkoła, Nowoczesna 
Edukacja”  i dochody z dotacji stanowią  844.000 zł. Łącznie to nam buduje budżet po stronie 
dochodów na poziomie 102.619.000 zł. 
  W wydatkach budżetu udało nam się umieścić większość zapotrzebowań jednostek 
oświatowych. Jednostki zostały zabezpieczone. Udało się umieścić kilka niezbędnych 
remontów w jednostkach oświatowych, inwestycje modernizacji dachu na jednym 
z budynków w Przedszkolu Miejskim Nr 3. Przedstawione zostały najważniejsze zmiany, 
które odróżniają budżet 2019 od budżetu 2018 roku.  

  Wszystkie inwestycje są wpisane do wieloletniej prognozy finansowej i one są znane. 
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  Wydatki w jednostkach i utrzymanie wszystkich dopłat  udało sie wygospodarować 
środki, żeby zapewnić spółka komunalnych realizację bieżącej działalności. Także 
zwiększone remonty w zasobach komunalnych i zostanie prawie 1.100.000 zł na remonty  
zasobów komunalnych i na modernizację budynków komunalnych  415.000 zł. Oczywiście 
tam są dużo wyższe potrzeby, ale w tym budżecie jest taka kwota zapisana. Przedstawione 
zostały główne założenia. 
  Żadnych jednostek nie ubyło. Każda jest dysponentem środków jak budżecie w 2018 
roku. Trochę inna jest konstrukcja budżetu ze względu na wyższe dochody bieżące. 
  Radny  J. Kwiecień – pytał czy wzrost podatku od osób fizycznych jest wynikiem 
tego, ze mieszkańcy więcej zarabiają. 
  Skarbnik Miasta – odpowiedziała, że też. 
  Sekretarz Miasta – odpowiedział, że to jest udział w podatku PIT i na pewno tak 
duży  wzrost jest spowodowanym tym, że z jednej strony wrasta zatrudnienie, są wyższe 
płace i wiadomo te najniższe płace idą systematycznie do góry.  
  Skarbnik Miasta – odpowiedziała, że najważniejszy jest wpływ dochodów jeżeli 
chodzi o budżet Miasta, żeby skupić się na tym jak jeszcze można było zwiększyć dochody. 
   Sekretarz Miasta – powiedział, że pomysłów na wydatkowanie mamy dużo, 
natomiast kluczowym jest pozyskiwanie dochodów. 
  Radny J. Sosnowski – pytał czy dotacja dotycząca Zaułka Drzewna będzie 
realizowana? 
  Skarbnik Miasta – odpowiedziała, że w wieloletniej prognozie finansowej na 
rewitalizację terenów publicznych przy Zaułku Drzewnym mamy plan 6.170.000 zł. Natomiast 
w roku 2019 wydatki Miasta na ten cel zaplanowano w wysokości 53.750 zł, z tego 34.734 zł 
będzie stanowił udział unijny i kwotę planuje się po stronie dochodów. Dopiero w roku 2020 
i 2021 pojawiają się wydatki po 3.000.000 zł. Jeszcze jest czas na zorganizowanie prac, 
przetargów i przystąpienie do realizacji. 
  Sekretarz Miasta – poinformował, że jest to projekt, który został wybrany do 
dofinansowania w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego. To są środki unijne. 
Wartość całego projektu to jest ponad 6.000.000 zł. Dofinansowanie unijne jest na poziomie 
3.999.167 zł. To jest projekt, który będzie realizowany w formule zaprojektuj i wybuduj. 
Dlatego w tym pierwszym roku jest mała kwota zaplanowana, bo zaplanowana jest pierwsza 
płatność za na dokumentację techniczną. Przetarg będzie ogłoszony wiosną. Pierwszym 
etapem jest przygotowanie dokumentacji technicznej i później jak dokumentacja zostanie 
przygotowana i zostanie zaakceptowana przez nas, jako zamawiającego to w roku 2012 
rozpocznie się realizacja. Do zrobienia jest cały Zaułek Drzewny, 40 miejsc parkingowych, 
teren rekreacyjny, ścieżka rowerowa łącząca poprzez Zaułek ścieżki i ciągi pieszo-rowerowe, 
które zostaną wykonane w ramach projektu dotyczącego ścieżek rowerowych, ala plaża, 
zejście do rzeki, bulwary, toaleta miejska, kilka urządzeń siłowni, mały plac zabaw dla dzieci, 
ławeczki, leżaki do odpoczynku. Pomysł na Zaułek Drzewny jest pomysłem zaczerpniętym 
z konkursu architektoniczno-urbanistycznego, który cztery lata temu ogłoszony był przez 
Miasto. Najciekawsza praca  w opinii komisji została wybrana jako zwycięzca. Pomysły 
zostały przeniesione do naszego wniosku o dofinansowanie.   
  Przewodniczący Komisji  – pytał o kwotę przeznaczoną na Park Leona 
Mroczkiewicza? 
  Sekretarz Miasta – odpowiedział, że 500.000 zł. 
  Skarbnik Miasta – odpowiedziała, że na Parki im. Leona Mroczkiewicza to jest   
591.000 zł wydatków i 340.000 zł dochodów. Łącznie cały zakres planowany jest na 
poziomie 2.400.000 zł na dwa lata 2019 i 2020. W roku 2020 zaplanowana jest kwota 
1.733.000 zł z tego dofinansowanie 997.000 zł. 
   Sekretarz Miasta – odpowiedział, że przetarg został już ogłoszony. 
  Przewodniczący Komisji – powiedział, ze w pierwszym etapie schody czy 
w ostatnim etapie schody? 
  Sekretarz Miasta – odpowiedział, że to już wykonawca będzie decydował, w którym 
etapie będzie schody wykonywał. To też jest w formule zaprojektuj i wybuduj. Park im. Leona 
Mroczkiewicza to jest uzupełnienie trzech projektów.  
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Z jednej strony mamy schody i zjazd do parku dla osób niepełnosprawnych. Mamy ścieżki 
rowerowe i cześć ścieżek rowerowych biegnie przez główną aleję parku i pozostały projekt 
dotyczący zagospodarowania parku. Wszystkie będą realizowane w jednym czasie. 
  Przewodniczący Komisji – pytał czy w tym jest przedłużka na ulicę Koszalińską, 
fragment? 
  Sekretarz Miasta – odpowiedział, że ścieżka idzie przez park i ścieżka plus zjazd jest 
finansowane ze ścieżek rowerowych. Natomiast pozostała część  jest finansowana 
z projektu parku. 
  Przewodniczący Komisji – powiedział, że to będzie zsynchronizowane.  
  Skarbnik Miasta – powiedziała, że warto wspomnieć o głównej inwestycji w 2019 
roku czyli kontynuacja budowy ścieżek rowerowych. To jest 5.063.000 zł łącznie wydatków 
inwestycyjnych na ten cel. W 2019 roku powstanie też szereg zmian w mieście związanych 
z budową tych ścieżek. Dofinansowanie mamy zaplanowane na poziomie 2.238.000 zł czyli 
połowa praktycznie jest zaplanowana po stronie dochodów.  
  Radny J. Turnik – pytał czy do przyszłorocznego budżetu planowane były jakieś 
podwyżki jeżeli chodzi o dodatek funkcyjny dla nauczycieli? W czasie kampanii któryś 
z kandydatów poruszył temat, że dodatek podniesie. Wychowawstwo w szkole miejskiej jest 
płacone 80 zł.  
  Skarbnik Miasta – powiedziała, że plany jednostek oświatowych składane były do 15 
września i składane były na podstawie podstawowych założeń w arkuszach organizacyjnych 
i nie było tego. Natomiast rzeczywiście w trakcie tworzenia budżetu pojawiały się takie 
pomysły i my to przeliczaliśmy. To jest około 350.000 zł wydatków bieżących rocznie więcej 
do budżetu, jeżeli byśmy chcieli zwiększyć. 
  Radny J. Turnik – pytał o ile więcej? 
  Skarbnik Miasta – odpowiedziała, że do 300 zł. 
  Radny J. Turnik – powiedział, że wszystko rozumie. Doskonale wie, że 
wychowawstwo to jest olbrzymia robota. Kilkanaście lat nie było to podwyższane. Radny 
poprosił Radnych o podniesienie dodatku. To  jest kpina. Od tylu lat nie podnoszone, aż  
wstyd o tym mówić. Radny powiedział, że znacząca podwyżka należy się i wnioskował 
o podwyższenie 100 zł i w budżecie Miasta byłaby to kwota około 120.000 zł. 
  Radny – poruszył kwestię pracy pielęgniarek w szkołach podstawowych. Dawniej 
udało mu się przeforsować wraz z radnymi, że w szkołach była pielęgniarka w godzinach 
pracy szkoły. Wypadki w szkołach zdarzają się wtedy, kiedy nie ma pielęgniarki, a to jest 
naprawdę olbrzymi problem dla nauczycieli. Radny zwrócił się z prośbą, aby poważnie 
rozważyć pracę pielęgniarek w szkołach. To nie są też olbrzymie pieniądze. Pielęgniarska 
jeżeli będzie w szkole, to będą dobrze wydane pieniądze. 
  Radny J. Turnik – zwrócił się z prośbą do radnych o podjęcie rozważnej decyzji, jeżeli 
chodzi o przyszłość budynku po Gimnazjum nr 2. Radny prosił, aby rozważyć kwestię jego 
funkcjonowania.    
  Radny R. Borkowski – pytał czy program remontu dróg i chodników będzie 
kontynuowany? Chodzi o remont chodnika na ulicy Moniuszki. 
  Skarbnik Miasta – odpowiedziała, że na bieżące remonty zawsze są kwoty 
w budżecie zapisane. 
  Radny R. Borkowski – powiedział, że chodzi mu o Ścieżkę Poetów, która miała 
wchodzić na ulicę Moniuszki. 
  Sekretarz Miasta – odpowiedział, że Ścieżka Poetów jest zaplanowana do 
zakończenia. Troszeczkę prace się ciągną i zobaczymy. Na razie termin jest do końca roku 
obecnie prowadzonej części. 
  Radny J. Sosnowski – pytał dlaczego jest tak opornie? 
  Sekretarz Miasta – odpowiedział, że wykonawca wykonuje pracę takimi skokami. 
W pewnym momencie robią i zostawiają. Oni się rożnie tłumaczą, a  to materiały, że 
podwykonawców nie ma. Póki co oni mieszczą się w terminie. Wykonawcą jest firma „Mat-
Bud”. Robili dla Miasta ulicę Czeska, Sybiraków, przy MDK. Robią ale tempo nie jest takie 
jakiego byśmy oczekiwali.   
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Ad 3. Sprawy różne. 
  Przewodniczący Komisji  – podziękował radnym za czteroletnią pracę w komisji. 
Wyraził żal z powodu rezygnacji radnego J. Turnika z dalszego sprawowania mandatu 
radnego. Przewodniczący podziękował za stu procentową frekwencję obecności radnych 
w posiedzeniach komisji.  
  
Ad 4. Zamknięcie posiedzenia. 
  Po wyczerpaniu porządku obrad o godzinie 1440  M. Kopczyński Przewodniczący 
Komisji  zakończył posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych Rady 
Miejskiej Białogardu. 
protokołowała: Joanna Kamińska 

        
 
         Przewodniczący  Komisji        
                                                                                                  
              Marek Kopczyński 
 
 
 
 


